

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Li Ziling

**Forms of entrepreneurial activity in the Republic of Belarus and
China**

Annotation to the master's thesis

7-06-0421-01 Jurisprudence

Profiling: International Business Law

Scientific supervisor:
Tatyana N. Punko , Ph.D. in Law,
Associate Professor

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 56p, 4 tables, 50 sources.

2. Keywords: ENTREPRENEURSHIP, INDIVIDUAL ENTREPRENEUR, FORMS OF SMALL AND MEDIUM-SIZED BUSINESSES, LEGAL ENTITY.

3. The content of the work

Object of the study is public relations arising in the sphere of legal regulation of the activities of various business entities in the Republic of Belarus and China.

Subject of study is public relations in the field of legal regulation of the activities of business entities in the Republic of Belarus and China.

The aim of thesis: is to conduct a comparative legal analysis of Belarus and China's legislation on entrepreneurial activity, to assess differences between their systems, and to propose recommendations for improving legal regulations for commercial enterprises.

Methods of research: theoretical survey analysis, synthesis, legal comparison, historical comparison.

Results: This research explores how to effectively regulate entrepreneurial activities through a comprehensive analysis of business legislation in Belarus and China. The study examines the development of entrepreneurial legislation, legal status of different business entities, and protection mechanisms in both countries. The research reveals key similarities and differences in their regulatory approaches and licensing requirements. Based on analysis of legal institutions and practical implementation, the study proposes concrete measures for improving the legal environment for entrepreneurs in both countries.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of this research can be used to improve entrepreneurial legislation and regulatory frameworks in both Belarus and China. The findings can serve as guidance for policymakers and legal practitioners to enhance business support systems.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: 56 стр, 4 таблицы, 50 источников.

2. Перечень ключевых слов : предпринимательство, индивидуальный предприниматель, формы малого и среднего бизнеса, юридическое лицо

3. Содержание работы

Объект исследования представляют собой общественные отношения, возникающие в сфере правового регулирования деятельности различных субъектов предпринимательства в Республике Беларусь и Китае.

Предмет исследования - общественные отношения в сфере правового регулирования деятельности субъектов предпринимательства в Республике Беларусь и Китае.

Цель работы: проведение сравнительно-правового анализа законодательства Беларуси и Китая о предпринимательской деятельности, оценка различий между их системами и разработка рекомендаций по совершенствованию правового регулирования коммерческих предприятий.

Методы исследования: теоретический обзорный анализ, синтез, правовое сравнение, историческое сравнение.

Результаты: Данное исследование изучает вопросы эффективного регулирования предпринимательской деятельности путем комплексного анализа законодательства о предпринимательстве в Беларуси и Китае. В исследовании рассматривается развитие законодательства о предпринимательстве, правовой статус различных субъектов предпринимательства и механизмы защиты в обеих странах. Исследование выявляет ключевые сходства и различия в их регулятивных подходах и лицензионных требованиях. На основе анализа правовых институтов и практической реализации в исследовании предлагаются конкретные меры по улучшению правовой среды для предпринимателей в обеих странах.

Достоверность материалов и результатов дипломной работы: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты данного исследования могут быть использованы для совершенствования законодательства о предпринимательстве и нормативно-правовой базы как в Беларуси, так и в Китае. Выводы могут служить руководством для политиков и юристов-практиков по улучшению систем поддержки бизнеса.